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• Majitelé psů si opět mohou vyzvednout na poště pytlíky
ZDARMA!

• Obecní úřad proplácí kastraci koček. Nechte kastrovat své kočky
a přineste doklad od veterináře do kanceláře obecního úřadu.

• Pokladna obecního úřadu bude otevřena do 19. 12. 2024. Poté
uzavíráme účetní rok!

• Poplatky na rok 2025 začínáme vybírat od 13. ledna!
• Již nyní jsou k dispozici na poště kalendáře ZDARMA na příští

rok.
• Opakovaně je nutno opravovat dveře na převlékacích kabinkách

u rybníka. Prosíme o ohleduplné zacházení!

Pozor! Obec Horní Loděnice hledá zájemce o členství v Jednotce
sboru dobrovolných hasičů. Podmínkou je plnoletost a skvělý
zdravotní stav. Zájemci se mohou hlásit na obecním úřadě!

PLÁNOVANÉ AKCE

Mezipřistání labutí rodinky při cestě do 
teplých krajin.

• Tříkrálová sbírka – 11. 1. 2025 budou chodit koledníci. Na 
poště je už nyní kasička pro příspěvky Charitě Šternberk.

• Karneval – 8. únor 2025
• Obecní zábava – 29. 3. 2025. Prodej vstupenek bude zahájen 

1. 3. 2025 na poště Partner.

mailto:ou@hornilodenice.cz
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Slovo starosty

Milí spoluobčané,
dovolte mi seznámit Vás s posledními událostmi letošního roku.
Povedlo se nám zdárně dokončit kompletní opravu školní kotelny. Na

tento projekt jsme získali dotace z Evropské unie ve výši 600 000 Kč z
Programu obnovy venkova Olomouckého kraje 2024. Pořídili jsme nový kotel
se záložním zdrojem elektřiny a velkou akumulační nádrž na vodu. Jelikož je
nyní zatížení podlahy mnohonásobně vyšší, bylo potřeba vybudovat novou s
normovanou výztuhou. Také stěny a stropy bylo nutno zaopatřit proti požáru.
Nad rámec celého projektu jsme ještě doplnili rekonstrukci o nové prostory
uhelny, kde byl vybudován nový strop, omítky včetně nového okna.

V září jsme preventivně pročistili koryto potoka a některé příkopy,
kvůli předpovídaným silným dešťům, abychom zabránili případným škodám. Po
deštích byly cesty znečištěny blátem z polí. Nechali jsme proto vyčistit
příjezdovou cestu na rybník. Ornice, která se z cesty odstranila, bude využita ke
srovnání terénu kolem rybníka. Na některých komunikacích jsme instalovali
svodnice, aby byla svedena voda ze silnic do příkopů. Propustek za sjezdem z
hlavní cesty na komunikaci k rybníku byl opraven.

Místní knihovna je díky pečlivé práci knihovnice Bc. M. Kolářové
pravidelně aktualizována novými knihami. Děti si tu také mohou hrát
společenské hry, malovat obrázky nebo používat počítač. Ten jsme pořídili do
knihovny nový, protože starý počítač už úplně dosloužil. Samozřejmostí je také
připojení k internetu, takže naše knihovna je každý čtvrtek od 18:00 do 19:00 k
dispozici.

Po jarním jmenování nové kronikářky H. Ostádalové jsme obnovili
vedení Kroniky Horní Loděnice. Kompletní souhrn statistik a všeho, co se v
letošním roce stalo u nás i v okolí tedy bude možné shlédnou na obecním
úřadě začátkem února příštího roku. Současně pracuje i na doplnění informací
z minulých let. Průběžně tedy přibývají zápisy v naší kronice rok za rokem.

Velice mne těší pozitivní odezva od místních seniorů, kteří zveřejnili
poděkování za uspořádané setkání v listopadu. Tímto velmi děkuji za organizaci
nejen kulturní komisi, ale také ostatním dobrovolníkům, kteří se podíleli celý
rok na programu nabitém zábavou. Zastupitelstvo již schválilo program
kulturních akcí na příští rok. Nejen senioři se tedy mají na co těšit.

Nyní je ale čas oddechu. Mikulášskou nadílkou letošní program
skončil a teď si všichni dopřejme čas klidu a svátky prožité s radostí.
Veselé Vánoce!

Gustav Repaň, starosta.

Buďme zodpovědní a mysleme ekologicky, stejně jako dříve 
někteří šlechtici

Mnozí z nás vnímají pojmy jako ekologie, společenská odpovědnost nebo ochrana
životního prostředí jako něco moderního a líbivého, s čím přicházejí eko-nadšenci v
posledních letech. To je však velký omyl. Ochranou přírody se lidé začali zabývat již
v průběhu 19. století.
Naši předci sice tehdy nepoužívali termíny „ekologie“ a „společenská odpovědnost“,
uvědomovali si ale, že se krajina v Česku v průběhu staletí v důsledku lidské činnosti
podstatně změnila k horšímu.
Osvícení šlechtici proto začali na svých panstvích zřizovat přírodní rezervace, kde bylo
zakázáno hospodařit a obdělávat půdu. Nejstarším chráněným územím v Česku a
zároveň i nejstarší přírodní rezervací v pevninské Evropě je Žofínský prales, vyhlášený
roku 1838 na panství Buquoyů.
V dnešní době nestačí jen chránit přírodu tím, že vyhlásíme chráněná území. Musíme
dělat i další kroky, a to především omezovat plýtvání a efektivněji využívat stávající
zdroje.
Například firmy se snaží šetřit energiemi, a to nejen z ekonomických důvodů, ale také
proto, aby chránily ubývající přírodní zdroje. Stává se to součástí jejich ESG strategie.
V provozech využívají úsporné osvětlení, budovy jsou zateplovány a čím dál více
dokumentů existuje jen v elektronické podobě. Tiskne se jen to, co je opravdu
nezbytné.
Správnou recyklací obce ušetří
Stejně odpovědně se chovají i města a obce. Rekultivují zanedbané plochy, ze svých
rozpočtů přispívají na zachování linkových autobusů a vlaků, investují do
úspornějšího veřejného osvětlení a motivují spoluobčany k důslednému třídění
odpadů.
Recyklace může pro obce znamenat důležitou úsporu. Zatímco netříděný odpad musí
obec předat specializované firmě, která si za jeho likvidaci nechá dobře zaplatit,
zpětný odběr elektrozařízení nabízejí kolektivní systémy zcela zdarma.
Zpětný odběr vysloužilých elektrozařízení a jejich následná recyklace se vyplácejí
hned dvakrát: umožňují totiž opětovně využít materiály a šetřit přírodní zdroje. Navíc
recyklace zamezí úniku škodlivých látek (například rtuti ze zářivek) do životního
prostředí.
Zpětný odběr světelných zdrojů pro naši obec Horní Loděnice zajišťuje kolektivní
systém EKOLAMP, který v České republice vytvořil hustou síť sběrných míst. Zároveň
zajišťuje přepravu sběrných nádob k recyklaci. Díky tomu ušetří Horní Loděnici
finanční prostředky, které bychom jinak museli utratit na likvidaci nebezpečných
odpadů.
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Pošta:
Po 23. 12. 8:30 – 11:30 a 13:00 – 17:00
Út 24. 12. Zavřeno
St 25. 12. Zavřeno
Čt 26. 12. Zavřeno
Pá 27. 12. 8:30 – 11: 30
Po 30. 12. 8:30 – 11:30
Út 31. 12. Zavřeno
St 1. 1. 2025 Zavřeno

Obecní úřad:
Po 23. 12. Zavřeno
Út 24. 12. Zavřeno
St 25. 12. Zavřeno
Čt 26. 12. Zavřeno
Pá 27. 12. Zavřeno
Po 30. 12. Zavřeno
Út 31. 12. Zavřeno
St 1.1. 2025 Zavřeno
Čt 2. 1. 2025 Zavřeno
Pá 3. 1. 2025 Zavřeno

Knihovna:
26. 12. 2024 zavřeno
02. 01. 2025 zavřeno

Obchod:
St 1.1. 2025 ZAVŘENO

Usnesení z veřejného zasedání zastupitelstva 
obce Horní Loděnice

konaného dne 2. 10. 2024

Přítomní členové: Lón M., Repaň G., Ostádalová H., Bc. Tenglerová H., Mgr. 
Krejča D., Dostálová J., Bc. Kolář M., Dočkalová R.

Omluveni: Mlčák V.
Začátek jednání v 18:00 hod.
Konec jednání ve 19:15 hod.
Přítomni 6 občanů 

Zastupitelstvo obce po projednání:
• určuje zapisovatelem zápisu pana Martina Lóna a ověřovateli zápisu pana

Bc. Martina Koláře a paní Mgr. Dominiku Krejča
• schvaluje program jednání 13. veřejného zasedání zastupitelstva obce
• schvaluje uzavření Smlouvy o zhotovení projektu na „Revitalizaci kabin na

hřišti FK Horní Loděnice na parc. č. 366/12 a 366/11“ a pověřuje
starostu k podpisu smlouvy

• schvaluje uzavření Smlouvy o dílo č. 202445 na kompletní projektovou
přípravu a administraci akce v rámci programu Rozvoj místních sportovišť
a zázemí – Kabina 2024, včetně organizace výběrového řízení a pověřuje
starostu k podpisu smlouvy

• schvaluje uzavření Smlouvy o dílo č. 202402 na dopracování projektové
dokumentace světelného signalizačního zařízení u přechodu pro chodce
v rámci akce Úprava dopravního uspořádání autobusových zastávek
„Horní Loděnice, u váhy“ a „Horní Loděnice, rest.“ a pověřuje starostu
obce k podpisu smlouvy

• schvaluje vyhlášení záměru prodeje částí pozemků parc. č. 317 a 318 v k.
ú. Horní Loděnice

• bere na vědomí rozpočtová opatření č. 4, 5 a 6 a schvaluje rozpočtové
opatření č. 7

• schvaluje Plán kulturních a společenských akcí na rok 2025
• bere na vědomí poskytnutí Finančního daru 50 tis. Kč na odstranění

povodňových škod obci Branná
• schvaluje zákaz pořádání soukromých akcí v prostorách hasičské

zbrojnice

Sváteční otevírací doba

Čerpací stanice:
21.12.2024 6.00 – 20.00 hod.
22.12.2024 6.00 – 20.00 hod.
23.12.2024 5.30 – 20.00 hod.
24.12.2024 5.30 – 15.00 hod.
25.12.2024 7.00 – 15.00 hod.
26.12.2024 7.00 – 18.00 hod.
27.12.2024 5.30 - 20.00 hod..
28.12.2024 6.00 – 20.00 hod.
29.12.2024 6.00 – 20.00 hod.
30.12.2024 5.30 – 20.00 hod.
31.12.2024 5.30 – 18.00 hod.
1.1.2025 9.00 – 18.00 hod

Veselé Vánoce a vše nejlepší do nového roku přeje 
redakce Zpravodaje!
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Plánování výstavby FVE
Ve středu 6. listopadu proběhla v kulturním domě beseda pro občany na téma
plánované výstavby fotovoltaických elektráren. Přednášky se zúčastnila
dvacítka občanů, zatímco na anonymní anketu reagovalo 131 občanů. Proti
výstavbě hlasovalo 102, pro bylo 15 a pro částečně zabrané plochy hlasovalo
14 voličů. Pořád se ale asi polovina obyvatel nevyjádřila.
Společnost ČEZ se spojila s majiteli pozemků v katastru naší obce. Doposud na
těchto pozemcích hospodařili v zemědělství, ale kvalita půdy není natolik
vysoká, aby měli efektivní výnos. Bohužel díky novým pravidlům z EU se
zemědělcům nevyplatí ani sečení trávy. Proto nabídli tyto pozemky ke stavbě
fotovoltaických elektráren.
Jedná se o dobu 30ti let, kdy budou smluvené parcely zastavěné FVE panely.
Jednotlivé plochy musí bít oploceny, ale budou vybudovány průchozí koridory.
Okolo elektráren bude vysázen živý plot. Společnost ČEZ nabízí jako
kompenzaci obci za narušený výhled finanční prostředky ve výši 7 000 Kč za
instalovanou MWh ročně. Předložili zastupitelstvu návrh zastavěných ploch.

S tímto návrhem zastupitelstvo
nesouhlasilo. Společnost ČEZ i
majitelé pozemků vyšli vstříc
požadavku zastupitelů a zrušili dvě
nejbližší parcely.
Občanům potom 6. listopadu
předložili návrh již upravený i s
vizualizací hotových elektráren. Další
postup bude zastupitelstvo řešit na
následujícím zasedání.

Návrh 22. 11. 2024
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Odlov ryb 26. 10. – 28. 10. 2024

Při říjnovém odlovu ryb se čekaly dobré výsledky. Rybáři ovšem nechytili
ani jednoho amura. Kaprů od 40 do 60 cm bylo chyceno 9. Filip Ostádal a
Pavel Kolář se vzdali svého úlovku a díky nim se tak mohli tři kapři
rozdělit mezi 6 občanů. Ostatní ryby si nechali rybáři pro sebe. Kapři nad
60 cm byli chyceni tři. Tito se pouští zpět do vody jako chovní. Největší
kapr měl 65 cm. Cílem bylo snížit počet amurů, což se nepodařilo.
Důvodem je možný úbytek při povodních. V příštím roce se bude akce
určitě opakovat.

Z mateřské školky

,,Vánoce, vánoce, přicházejí…“
V pátek 29.11. jsme s dětmi u vánočního stromečku přivítali adventní čas
tanečním vystoupením. V písních jsme přivítali královnu Zimu, napekli cukroví,
vyrobili dárky v Ježíškově dílně, nazdobili stromeček a zazpívali vánoční písně.
Rozsvícený stromeček skvěle doplnil předvánoční atmosféru.
Kouzelnou návštěvu jsme prožili ve čtvrtek 5.12., kdy do školky zavítal na
návštěvu Mikuláš s andílkem a čertem. V knize hříchů nebyl žádný nezbeda, a
tak všechny děti byly sladce odměněny. Odměnou pro Mikuláše byla písnička
,,Čertí polka“, na kterou si zatancoval i čertík Karel.
A nyní už jen s dětmi netrpělivě čekáme na příchod Ježíška. Děti si nakreslily
dopis s přáními a každý den očekávají jeho příchod.
Za skvělou spolupráci v průběhu roku bychom chtěli poděkovat všem rodičům.
Velké poděkování patří i ředitelství MŠ Komenského a Obecnímu úřadu v Horní
Loděnici za vstřícnost a spolupráci v tomto uplynulém roce.

Pohodové Vánoce plné radosti, a hodně zdraví v roce 2025

Přeje kolektiv MŠ
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Haloweenský průvod

31. 10. 2024 se Horní Loděnicí procházela nejrůznější strašidla a bludičky. Pan
starosta byl tak laskav a vypnul světla pouličních lamp, aby byla cesta opravdu
záživná. Tento rok začínal průvod u obecního úřadu, kde byl připravený horký
čaj a svařené víno za dobrovolný příspěvek. Žádné dlouhé postávání se ale
nekonalo. Krátce po půl šesté se vyrazilo dolů kolem čp. 20 a 40, poté se
odbočilo k hasičské zbrojnici a nahoru do kopce kolem čp. 32, dále kolem čp.
91 a dvojdomků směrem k Dalovu. U hřbitova průvod míjeli projíždějící hasiči z
Lomnice a pro radost dětí zahoukali a zablikali na pozdrav. Pak průvod odbočil
doleva na zadní cestu k rybníku a u čp. 120 měly děti sladké překvapení v
kotlíku. Všichni si pro radost zapálili prskavku a lampionový průvod pokračoval
přes mostek nahoru na cestu a zpět k obecnímu úřadu. Vesnici rozsvítila
strašidelná výzdoba některých zahrad, což vytvořilo tu správnou atmosféru.
Loděnický lampionový průvod si nenechaly ujít desítky místních ale i několik
přespolních návštěvníků.

„Jako každý rok se v listopadu uskutečnilo setkání seniorů, které
proběhlo ve velmi příjemné atmosféře. Každoročně nás pobaví
vystoupení dětí z mateřské školky, letos obohacené o výstavu exotického
ptactva, dostali jsme bohaté občerstvení. Užili jsme si tanečky při živé
hudbě a při odchodu i dárečky.
Poděkování patří všem, kteří se podíleli na obsluze, panu Repaňovi, který
jako vždy zajistil bezpečný návrat domů.

Děkujeme a těšíme se na příští setkání.
Spokojení senioři.“
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Setkání seniorů

Na podzim je místními seniory očekáváno společné setkání. To letos proběhlo
15. 11. 2024 a stejně jako každý rok i tentokrát pro rodiče a prarodiče
vystoupily šikovné dětičky z mateřské školy. Pod zkušeným vedením
vyučujících M. Hrubé a T. Krátké předvedly děti jak krásně umí zpívat, tančit a
také zahrály rýmovanou pohádku O červené karkulce. Za svoje úsilí sklidily
zasloužený potlesk.
Další bod na programu setkání byla přednáška o exotickém ptactvu. Pan RNDr.
Bc. Jaromír Vachutka představil řadu ptáčků od hrdliček, přes papoušky až ke
kanárkovi. Ke každému druhu něco pověděl, každému z přítomných ukázal
ptáčky z blízka a některé nechal i pohladit. Papoušky a holoubky měl vycvičené
a dokonce je nechal proletět v prostorách sálu.
Po této zajímavé přednášce už byli všichni vyhládlí a tak se začalo nosit na stůl.
K večeři byl kuřecí řízek a bramborový salát. Zapíjelo se pivem i vínem nebo
nealkoholickými nápoji. Ke skvělé náladě přispěla také živá hudba v podání
manželů Hesových. A tančilo se až do večera. Když skončila zábava, dostal
každý na rozloučenou dáreček v podobě kvalitního vína a dámy kytičku.

Mikulášská nadílka 5. 12. 2024 

Pozvánka
Místní malíř A. Dostál vystavuje na každoroční výběrové výstavě okruhu 
umělců Galerie Caesar – práce vzniklé v roce 2024. Otevřeno Po – Pá 
9:00 – 12:00 + 12:45 – 16:00, So 9:00 – 12:00 Galerie Caesar, Horní 
náměstí – radnice, 771 00 Olomouc.

Odlov Loděnického rybníka 1. 9. 2024           Odlov Loděnického rybníka 27. 10. 2024
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Rozsvícení vánočního stromu 29. 11. 2024

Letošní rozsvícení vánočního stromu nebylo tak zasněžené, jako minulý rok.
Atmosféru Vánoc ovšem mělo. Pan starosta po proslovu odpočítal rozsvícení
velkého i malého stromku. Malý stromeček si děti ze školky ozdobily při
procházce a letos se jim opravdu povedl.
Přijelo i duo MISCHMACH. Zahráli a zazpívali vánoční písničky a koledy. V
okénku jako každý rok bylo možno zakoupit párek v rohlíku, punč dětský i
dospělácký a svařák. Výtěžek z prodeje putuje právě do naší mateřské
školky. Děti si nacvičily vystoupení, jako poděkování. Ježíšek bude určitě o
něco bohatší. Děkujeme proto všem, kteří přišli a školku podpořili.
Hlavním sponzorem této akce je každoročně společnost ČEZ. Na webové
adrese: https://www.cez.cz/cs/vanoce#hlasovani se můžete zapojit do
soutěže o nejkrásnější stromeček. Pro výherce je odměna 200 000 Kč na
zlepšení komunitního života v obci. Za Horní Loděnici jsme zaregistrovali
malý stromeček zdobený dětmi z mateřské školy. Soutěž probíhá od 11. 12.
do 19. 12. 2024.

https://www.cez.cz/cs/vanoce#hlasovani


o Bližší informace Vám poskytnou pracovníci Zákaznického centra VHS Olomouc, 
které je možné kontaktovat telefonicky, e-mailem a po předchozí domluvě také 
osobně. 

▪ E-mail:  zakaznici@vhs-ol.cz 
▪ Tel: 604 707 007 (8 – 15 hod) 

 

  

 

Petr Chmelař 

Tiskový mluvčí, vnitřní a vnější vztahy 

Vodohospodářská společnost Olomouc, a.s. 

Tovární 1059/41, 772 11 Olomouc 

Mobil: +420 735 115  435 

petr.chmelar@vhs-ol.cz, www.vhs-ol.cz 

INFORMACE O 
NOVÉM 

DODAVATELI 
VODY OD 
1. 4. 2025



Aby VHS Olomouc mohla řádně provozovat vodovody a kanalizace a poskytovat služby lidem 
v dotčených obcích, je potřeba uzavřít s novým provozovatelem smlouvu o dodávce pitné vody a 
odvádění vody odpadní. „Nové smlouvy musí být podepsány do 31. 3. tak, abychom mohli od 
dubna začít dodávky vody a odvádění odpadních vod zajišťovat. Změna provozovatele vyžaduje 
dle zákona novou smlouvu. Lidem nabídneme několik možností, jak smlouvu uzavřít. Vedle 
elektronického podpisu bude možné smlouvu s našimi pracovníky uzavřít i na některé 
z připravovaných informačních setkání ve všech obcích, ve kterých budeme vodovody, případně i 
kanalizace provozovat. Chceme, aby lidé měli s touto změnou a uzavřením smlouvy co nejméně 
starostí a mohli smlouvu uzavřít různými způsoby dle vlastích možností či preferencí,“ vysvětluje 
Kučera.  

Všechny potřebné informace včetně častých dotazů jsou uvedeny na webu VHS Olomouc, 
informace mají také zástupci měst a obcí, kterých se změna týká. Od ledna bude mít VHS 
Olomouc v provozu dvě zákaznická centra, která budou připravena odpovídat na dotazy, případně 
smlouvu uzavřít. O termínech informačních setkání v obcích bude kromě VHS Olomouc 
informovat také příslušná obec. Změna provozovatele probíhá v úzké spolupráci se zástupci měst 
a obcí. „(NÁVRH, MOŽNO UPRAVIT) Tato změna se týká i naší obce. Chtěl/a bych všechny 
obyvatele ujistit, že jakožto akcionář bude naše obec dohlížet na to, aby i nadále byla zajištěna 
spolehlivost dodávek pitné vody a aby vodárenská infrastruktura byla Vodohospodářskou 
společností Olomouc spravována řádně a provozována bez častých odstávek či poruch. Budoucí 
zisk z hospodaření VHS Olomouc zůstane přímo v regionu, a může tak být efektivně reinvestován 
do oprav a dalšího rozvoje vodovodní a kanalizační sítě,“ doplňuje starosta/starostka Abcdef 
Ghchijeklm.  

Dosavadním provozovatelem vodovodů a kanalizací byla ve většině měst a obcí od roku 2000 na 
základě smlouvy Moravská vodárenská. Ta zajišťovala provoz vodohospodářské infrastruktury, 
kterou měla v pronájmu od VHS Olomouc, respektive jednotlivých měst a obcí (akcionářů VHS 
Olomouc). V roce 2019 se ale města a obce rozhodly, že postupně převezmou provoz vodovodů a 
kanalizací do vlastních rukou, a zahájili kroky k této transformaci. Další smlouva ve formě koncese 
na provozování vodovodů a kanalizací proto byla s Moravskou vodárenskou uzavřena pouze do 
roku 2025 tak, aby VHS Olomouc mohla postupně vodohospodářský majetek převzít a od 1. 
dubna 2025 zajistit jeho provoz. 

 

VHS Olomouc bude od 1. dubna provozovat vodovody v těchto obcích: Benkov (část Uničova), 
Bystrovany, Dolní Sukolom (část Uničova), Domašov na Bystřicí, Hlubočky, Horka nad Moravou, 
Horní Loděnice, Horní Sukolom (část Uničova), Hraničné Petrovice, Hynkov (část Příkaz), Jívová, 
Kovákov (část Mrsklesů), Křivá (část Dlouhé Loučky), Lhota nad Moravou (část Nákla), Mariánské 
Údolí (část Hluboček), Mezice (část Nákla), Náklo, Nová Dědina (část Uničova), Přáslavice, 
Renoty (část Uničova), Skrbeň, Střelice (část Uničova), Střeň, Troubelice, Uničov (včetně Brníčka), 
Valšův Dvůr (část Dlouhé Loučky), Velká Bystřice, Želechovice 

 

VHS Olomouc bude od 1. dubna provozovat kanalizace v těchto obcích: Dolní Sukolom (část 
Uničova), Hlubočky, Horní Sukolom (část Uničova), Mariánské Údolí (část Hluboček), Nová 
Dědina (část Uničova), Uničov, Troubelice 

 

 

Pro další informace je možné se obrátit na zákaznické centrum VHS Olomouc:  

Přechod odběratelů od MOVO k VHS Olomouc 

TISKOVÁ ZPRÁVA 

 

Následující text je určený pro doplnění a využití ve sdělovacích prostředcích dotčených obcí 
(obecní zpravodaje, webové stránky, sociální sítě). Tiskovou zprávu v tomto znění bude VHS 
Olomouc vydávat v druhé polovině příštího týdne (pravděpodobně 12. 12.). V posledním odstavci 
je červeně zvýrazněný návrh citace starosty/starostky příslušné samosprávy. Jedná se o náš návrh 
citace, který je však možné v případě potřeby upravit či dokonce zcela vynechat. Před publikací 
textu proto prosíme o provedení potřebné úpravy a doplnění jména citovaného zástupce 
samosprávy. S ohledem na konsenzus ve věci změny provozování doporučujeme podstatu 
navrhovaného sdělení zachovat.  

Pro bližší informace ve vztahu k medializaci tématu se můžete obrátit na Petra Chmelaře z VHS 
Olomouc (e-mail: petr.chmelar@vhs-ol.cz, mob: 735 115 435)  

 

 

Od dubna dojde ke změně provozovatele vodovodů a kanalizací 
Od dubna 2025 dojde v některých obcích na Olomoucku ke změně provozovatele vodovodů 
a kanalizací. Změna se týká samospráv, kde služby doposud zajišťovala Moravská 
vodárenská, a. s. Této společnosti k 31. březnu vyprší koncese na provozování vodovodů a 
kanalizací. Zásobování vodou a čištění odpadních vod bude od dubna zajišťovat 
Vodohospodářská společnost Olomouc, a. s.  

Na konci března 2025 dojde v oblasti vodovodů a kanalizací na Olomoucku k zásadní změně. 
Moravská vodárenská patřící pod francouzskou Veolii předá vodohospodářskou infrastrukturu 
zpět do rukou měst a obcí, které začnou vodovody a kanalizace provozovat prostřednictvím 
Vodohospodářské společnosti Olomouc. Vodohospodářský majetek se tak po pětadvaceti letech 
vrátí zpět samosprávám, které opět získají kontrolu nejen nad správou vodohospodářské 
infrastruktury, ale také nad výběrem vodného a stočného. Změna se týká téměř třiceti obcí s 7 500 
odběrnými místy, ze kterých je vodou zásobeno 35 000 obyvatel.  

„Od prvního dubna se staneme faktickým dodavatelem pitné vody a v některých obcích i 
provozovatelem čistíren odpadních vod. Našim cílem je nyní zajistit bezproblémové převzetí 
vodohospodářského infrastruktury a od dubna spolehlivě dodávat vodu lidem žijícím téměř ve 
třiceti obcích na Olomoucku,“ říká ředitel Vodohospodářské společnosti Olomouc Tomáš Kučera. 
Odběratelů v dotčených lokalitách se změna provozovatele vodovodů a kanalizací přímo 
nedotkne. Voda nadále poteče a bude odváděna stejným potrubím, vodoměry zůstanou beze 
změn. Bude však potřeba podepsat novou smlouvu přímo se společností VHS Olomouc. Vyžaduje 
to totiž zákon.  

Vodohospodářská společnost Olomouc, a.s. 
Tovární 1059/41, 772 11 Olomouc–Hodolany, IČ: 47675772 

Tel.: +420 585 536 384, Datová schránka: 67ggxv5, vhs@vhs-ol.cz, www.vhs-ol.cz 
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